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RENDES MŰKÖDÉSHEZ KAPCSOLÓDÓ FELADATOK 

A Jurátus változatlanul minden hétköznap új cikkel jelenik meg, hétvégén extra anyagokat, 

esetleg vendégírásokat hozunk ki. 

A lapmenedzserei pozíció bevezetése az elmúlt hónap tapasztalata alapján sikeres volt: a 

mindennapi működést jelentősen megkönnyíti, hogy a csapatépítéssel kapcsolatos feladatok (pl. 

összejövetelek szervezése) és az adminisztratív teendők (pl. archívum naprakészen tartása, 

ISSN számmal kapcsolatos ügyinézés, adatgyűjtés az alumni adatbázishoz stb.) nem rám és a 

helyettesemre, Varga Dominikára hárulnak. 

November 17-ei határidővel a szerkesztőség tagjai elvégzett munkájuk után pályázhattak a kari 

közéleti ösztöndíjra: ennek a menetéről és feltételeiről a szükséges igazolások kiállítása mellett 

részletesen tájékoztattam minden érintettet. 

Hírlevelünk feliratkozóinak száma 40 főre növekedett, a november havi üzenetet a tervek 

szerint kiküldtem. Korábbi elaprózott nyilvántartásainkból összeállítottam az összes eddig 

online megjelent cikk adatbázisát, így könnyebben elkerülhetjük a témák ismétlését. A Jurátus 

szerkesztősége is hozzájárult a PalacsintaBISZTRÓ sikeréhez palacsinták készítésével. 

Az alábbi feladatokat továbbra is folyamatosan ellátom: 

• alkalmankénti cikkírás, 

• minden elkészült cikk elolvasása, szükség szerinti javítása, honlapra való feltöltése, 

formázása és közzététele, 
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• a Jurátus minden üzenetének folyamatos megválaszolása, 

• heti szerkesztőségi ülések levezetése, 

• kapcsolattartás a szerkesztőséggel, különös tekintettel a rovatvezetőkre. 

 

HONLAPFEJLESZTÉS 

November folyamán megkerestem az Informatikai Igazgatóságot, hogy állítsák át a Jurátus 

honlapját biztonságos protokollra (https://), mivel számos böngésző ennek hiányában 

veszélyesnek/nem biztonságosnak ítélte a weblapot. Az eljárás során kiderült, hogy több már 

évek óta nem a HÖK-nél dolgozó, sőt végzett hallgatónak van adminisztrátori hozzáférése a 

honlapunkhoz, ezeket Máté Csilla volt főszerkesztővel sikeresen megszüntettettük. A 

biztonságos protokollra való átállás következtében pár napig a Facebook böngészőjében nem 

jelentek meg az oldalra feltöltött médiatartalmak, ezt a hibát korrigáltam. 

 

VENDÉGLÁTÓHELYEK FELTÜNTETÉSE A HONLAPON 

Pásztor Csaba alelnök azzal kereste meg a szerkesztőséget, hogy a jövőben szeretne 

megállapodást kötni környékbeli éttermekkel, kávézókkal stb. arról, hogy az ÁJK hallgatói 

állandó kedvezményben részesüljenek – ennek az ellenszolgáltatása a HÖK oldaláról részben 

az lenne, hogy a létesítmények felkerülnének egy, a Jurátus honlapján vezetett 

étteremregiszterbe. Ilyen aloldal kialakításának nincsen akadálya, amennyiben létrejön az első 

együttműködés, rendelkezésre állunk – minden ebben a megállapodásban részt vevő helyről 

azonban nem áll módunkban részletes ajánlócikket írni. 
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REFLEXIÓ A KÖZÉLETI KÖRBEN FELMERÜLT KÉRDÉSEKRE 

A hónap során (jelentős részben a HÖK elnöki választásokkal kapcsolatban) több, a Jurátus 

működésére vonatkozó kérdés szóba került a Közéleti Körben. 

Szolcsányi Péter elnökjelölti programjának egyetlen pontja a Jurátus HÖK alóli kiszervezése 

volt. Ez a lehetőség már korábban is felmerült, a szerkesztőség alapvetően nem utasítja el az 

ötletet, ugyanakkor fontosnak tartom, hogy ezt a kérdést érdemi párbeszéd formájában járjuk 

körül, és ne egyoldalú döntés szülessen. 

A Jurátus tartalmával kapcsolatos kritikákra reagálva létrehoztam a honlapon az Ötletládát, 

melyen keresztül bárki anonim formában témajavaslatot tehet, ha nem akar az évek óta 

rendelkezésre álló vendégíróként való közreműködés lehetőségével élni. Emellett azonban 

fontos leszögezni, hogy a Közéleti Körben megfogalmazott vélemények nem reprezentatívak: 

a magazin olvasottsága folyamatosan nő (a kifogásolt tartalmú Életmód és Kultúra rovataink a 

legnépszerűbbek), és az Ötletládába beérkezett javaslatok sem a posztolók által hiányolt 

kifejezetten tudományos, szakmai jellegű cikkekre irányultak. A közéleti tudósítás hiányát 

felrovó kommentekre reflektálva felhívom a figyelmet, hogy a HÖK-kel kapcsolatos jelentős 

eseményekről rendszeresen beszámolunk, ezek a cikkek a HÖK News alrovatban, illetve a 

vonatkozó címkék alatt olvashatók. 

A szerkesztőség tagjainak jutalmazásáról: a cikkek elkészítése és javítása jelentős idő- és 

energiabefektetést igényel írásonként (rajtam kívül) minimum három ember részéről, az 

eredmény pedig objektíven mérhető (pl. a cikkek számával). Álláspontom szerint egyértelműen 

munkajellegű tevékenységről van szó, így jogos, hogy a szerkesztőség tagjai, amíg a 

szerkesztőség a HÖK része, közéleti ösztöndíjban részesülhetnek más HÖK-ben dolgozó 
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személyekhez hasonlóan (pl. bizottsági tagok, mentorok). Mivel a közösség számára nyújtott 

szolgáltatásról van szó, a kari lapok számára való munkavégzés jutalmazása az ELTE-n 

általános, a Jurátus fizetési színvonala átlagos. 

 

EGYEZTETÉS A HÖK ELNÖKSÉGGEL 

A Jurátus szerkesztősége és a HÖK között a félév során számos különböző témában alakult ki 

konfliktus, amit a Közéleti Körben lezajlottakra való elnöki (és egyben felelős kiadói) 

bárminemű reflexió hiánya csak fokozott. A szituáció kezelésére válságtanácskozást tartottunk, 

ahol a rovatvezetőkkel (Varga Dominika, Kőszegi Anna, Szabó Lilla és Szakmáry Zsófia) azt 

a döntést hoztuk, hogy részletes állásfoglalást készítünk az eddig tapasztalt problémákról, és 

ezt minél előbb megtárgyaljuk Szabó Tamás elnökkel, valamint az általa választott, szerinte 

érintett vagy érdeklődő egyéb HÖK tisztségviselőkkel. 

A megbeszélést november 30-án megtartottunk, ennek során az összes, Jurátus által sérelmezett 

helyzetet tisztáztuk, így a jövő félévben remélhetőleg zökkenőmentesebb lesz a lap 

együttműködése a HÖK vezetésével és többi szervével egyaránt – ennek érdekében a 

vizsgaidőszak utánra újabb személyes egyeztetést irányoztunk elő. A jegyzőkönyvet Szabó 

Tamás fogja elkészíteni a jövő hét során. 

 

2018. december 1. 


